
PROTOKÓŁ NR XX/2008 

z XX sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 30 września  2008 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 9
40

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji było 15 radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk    - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Bożena Przybyła   - Przewodnicząca Komisji OZKiS 

12. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     15 Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

5.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

6.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

7.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

8.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

9.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

10.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

11.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

12.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

13.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

14. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XIX sesji Rady Gminy Wierzchlas. 



4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas  

b)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad  XX sesji Rady Gminy Wierzchlas.   
 

Przebieg obrad 

 

Punkt 1 

Otwarcie XX  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów, Panią 

sołtys oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi kworum, przy którym może obradować  i podejmować 

uchwały Rada Gminy.   

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Ponieważ nie było uwag do przedstawionego porządku obrad poddany został on 

pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

  

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XIX sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia       

28 sierpnia 2008r. do dnia 30 września 2008r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji. 

Ponieważ nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym 

zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 



Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                       

i powiedziała, że gmina otrzymała dotację celowa  z Urzędu Wojewódzkiego               

w Łodzi  na budowę kompleksu sportowego w ramach  „Moje boisko – Orlik 

2012”. w wysokości 333.000  zł oraz w dniu wczorajszym wpłynęła dotacja                       

z Urzędu Marszałkowskiego środki w wysokości 334.000 zł w związku z tym 

nasz budżet po stronie dochodów i po stronie wydatków  zwiększa się o kwotę  

667.000 zł   

Następnie Pani Teresa Nowak odczytała projekt uchwały Nr XX/111/2008                  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2008 rok. Uchwała została 

poddana pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 

15  radnych. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2008 rok.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                       

i powiedziała, ze projekt Uchwały szczegółowo omawiany był na 

poszczególnych posiedzeniach komisji i każdy z radnych zapoznany został ze 

zmiany dlatego  postanowiła odczytać projekt uchwały. 

Następnie Pani Teresa Nowak odczytała projekt uchwały Nr XX/112/2008                  

w/w  sprawie. Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15  radnych. 

 

Punkt 6 

Interpelacje, wolne wnioski i  zapytania.  

 

1) Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek podziękował wszystkim 

osobom za zaangażowanie w nasze pierwsze po 19-stu latach dożynki 

gminne za trud, poświęcenie szczególnie Panią przygotowująca nasze 

najmłodsze pociechy  z Publicznego Przedszkola w Kraszkowicach. 

Nadmienił, ze nie ustrzegliśmy się wielu błędów, za które 

Przewodniczący przeprosił. 

 

2)  Wiceprzewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski odczytał  Uchwałę 

Nr IV/106/2008 w sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy 

Wierzchlas informacji o przebiegu  wykonania budżetu za I półrocze 2008 

roku  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Zespół Zamiejscowy                

w Sieradzu.  Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

3)   Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk poinformował radnych, że                    

w ramach programu „Rozwoju Obszarów Wiejskich” gmina 

przygotowała dwa wnioski do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi  na 

dofinansowanie  na odnowę  miejscowości Toporów i Krzeczów. Dwa 



tygodnie temu Urząd Marszałkowski ogłosił tzw. Kryteria regionalne to 

sa  punkty, które można uzyskać  za poszczególne elementy  składając 

wniosek. Gmina może uzyskać  maksymalnie 7 punktów żeby otrzymać 

dofinansowanie, a minimum musi uzyskać 3 punkty. Na  z kryteriów 

ustawowych gmina może uzyskać tylko 2 punkty tj: za dochód 

podatkowy na mieszkańca niższy od średniej krajowej można również 

uzyskać dodatkowe dwa punkty jeżeli gmina przedłoży  tylko jeden 

projekt w danym  naborze listopadowym i powiedział, że jest propozycja 

złożenia tylko jednego wniosku na odnowę miejscowości Toporów ,                

i prosić  Krzeczów o cierpliwość  i kolejny nabór wniosków planowany 

jest na wiosnę to wówczas złożony byłby wniosek na odnowę 

miejscowości Krzeczów.  

Dlatego zwrócił się do Rady Gminy o zaakceptowani przedstawionej 

propozycji, ponieważ w przeciwnym wypadku nie ma możliwości 

otrzymania jakiego kol wiek dofinansowania.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że kryteria sa jaki sa i nie do 

końca się z nimi zgadzamy. Ponieważ nie było pytań, uwag ani głosów 

przeciwnych ze strony radnych przedstawiona propozycja przyjęta została 

do akceptującej wiadomości.    

 

4) Radny  Józef Krzeszowski – na poprzedniej sesji złożony został   

wniosek o zaproszenie na sesję przedstawicieli  Dyrekcji Rejonu Dróg  

organ wykonawczy zorganizował takie spotkanie  i wyraził organowi 

wykonawczemu swoje podziękowanie i również uczestniczyłem   na 

spotkaniu na gruncie  sprawa została załatwiona polubownie ponieważ 

nalazło dojść do konsensusu i  wykonana  została praca o która 

interpelowałem na poprzedniej sesji połowicznie, ale na ty polegał 

konsensus. 

Ponieważ obecnie  w trakcie budowy jest boisko sportowe sąsiadujące              

z boiskiem szkolnym, na którym znajduje się skocznia w dal radny 

Krzeszowski po rozmowie z użytkownikami  szczególnie z nauczycielami 

wychowania fizycznego wnioskował aby przygotować symulację kosztów  

położenia dywanika  na rozbiegu tej skoczni. Ponieważ wyrażona była 

zgoda przez Rade Gminy dla wykonawcy   na wprowadzenie  zmiany             

w planie budowy  boiska  z tzw. „Skarpą” , a wykładzina która będzie 

kładziona na płytach  będzie cięta  i pozostaną odpadki z które można by 

było wykorzystać  na ta skocznię. Obiekt powinien być dostosowany to 

tzw. „czwórboju lekkoatletycznego”  i do tego są potrzebne bieżnie i 

skocznie  i chcąc aby to funkcjonowało jest bardzo ważna sprawa 

położenie  na  rozbiegu odpowiedniej wykładziny  która  będzie godna  

powstającego tam boiska.   

Przewodniczący Rady gminy powiedział, ze należy przygotować 

kalkulację kosztów ponieważ należy to przygotować dokładnie.  

Sekretarz poinformował, ze prowadzone były już rozmowy na ten temat           

i wykonawca w ciągu kilku dni ma   przygotować kosztorys.  Sekretarz 



nadmienił, że „skarpa „ powstała w   pójścia na rękę wykonawcy  

ponieważ prace trwały w takim zakresie jak to było skosztorysowane                  

Wyrównie  boiska wykonywane byłoby na jednym poziomie to byłby                     

to większy zakres prac  niż obejmował to kosztorys.  Geodeci którzy 

sporządzali mapy nieprawidłowo  zeskalowali powierzchnie i  jest 

większą różnica poziomów niż to  wynika z mapy i  należało to jakoś 

rozwiązać poprzez utworzenie tzw. „skarpy”. 

 

5) Wiceprzewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski -  zapytał czy 

zostanie wykonane zejście do  szatni ponieważ obecnie zostało ono 

zagrodzone. 

Wójt – wyjaśnił, że należy wykonać schody wzdłuż  ściany, natomiast  

temat drugi dotyczący wykonania skarpy to różnica między poziomami 

boiska wynosi ok. 1,5 metra. Decyzja podjęta była na gorąco podczas 

budowy boiska. 

 

6) Jan Błaszczak – sołtys wsi Łaszew zapytał kiedy będzie ostatecznie 

poszerzona droga nr 356  w Łaszewie, ponieważ  sa problemy                          

z przejazdem. 

Wójt wyjaśnił, będą prowadzone rozmowy z właścicielem  mieszkającym 

po lewej stronie aby dokonał przesunięcia płotu na wyznaczony 

geodezyjnie kamień. 

 

7) Radny Paweł Pakuła zgłosił wniosek dotyczący poszerzenia drogi 

naprzeciwko kościoła w Łaszewe  i wykonanie parkingu, ponieważ zbliża  

się Święto Wszystkich Świętych i nie będą mieli gdzie parkować osoby 

odwiedzające na cmentarz.  

Wójt wyjaśnił, że takie sprawy wykonywane sa systemem gospodarczym, 

obecnie wszystkie sprzęt  do wykonywanych obecnie prac, które były 

wcześniej zaplanowane. W Łaszewie  zaplanowanych jest więcej prac 

zakupione sa płytki, którymi wyłożony będzie rów   na wysokości remizy 

oraz w miejscu gdzie jest najniżej położone budynki, w których znajduje 

się wilgoć i jest to odcinek około 100 metrów. W Łaszewie jest sporo 

pracy do wykonania i dobrze byłoby je wykonać w tym roku. 

 

8) Radny Jacek Młynarczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska  powiedział, że na ulicy Poprzecznej 

w Wierzchlesie  wycięte zostały drzewa i pozostały pnie, które  

przeszkadzają przy mijaniu się dwóch samochodów i zapytał czy można 

by było je wykopać. Kolejna sprawa którą poruszył  to ulica Spokojna  

bowiem jest na niej nie uregulowany stan prawny pas drogi, który 

użytkujemy  i należało by ta sprawę dokładnie przedyskutować  na 

posiedzeniach komisji, i czy nie należałoby  części tych osób zwolnic               

z płacenia podatku za tą część którą oni nie użytkują a korzystają inni 

mieszkańcy.  



Wójt – wyjaśnił, ze drzewa na ulicy poprzecznej wycięte zostały na 

wniosek zainteresowanego i jeśli nie ma tam ogrodzenia i właściciel 

wrazi zgodę to te pnie zostaną wykopane. Ponadto pnie te znajdują się 

przy granicy wiec roszony zostanie grunt wiec jeśli tylko wyrazi zgodę  to 

zostaną wykopane. 

Natomiast jeśli chodzi o  poszerzenie ulicy Spokojnej w Wierzchlesie  to 

jest to temat bardzo obszerny do którego należy się starannie przygotować 

i przedstawić konkretną propozycję , a z podatków nie należy zwalniać  

ponieważ dawno temu mieszkańcy podjęli decyzje, ze darują nam  ten  

grunt wiec nadal jest to aktualne. Z kolei jeśli chodzi o wyrównanie 

granicy pomiędzy droga a działka  to  Wójt oczekuje konkretnych 

propozycji i ujęcie ich  w porządku obrad zebrania wiejskiego i wówczas  

omówione zostaną propozycje dotyczące poszerzenia ulicy Spokojnej, 

ponieważ jest to długofalowy proces, który  może potrwać nawet rok 

czas, dlatego należy przyjść na to zebranie i przedstawić im konkretna 

koncepcję. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze należy ta sprawę  rozwiązać. 

Radny Jacek Młynarczyk  wnioskował również aby na najbliższym 

zebraniu wiejskim zająć się tematem poszerzenia ulicy Sportowej            

w Wierzchlesie.  

9)  Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak podziękował Wójtowi za 

wykonie chodnika i parkingu na ulicy Południowej w Wierzchlesie, ale 

jak powiedział sołtys przy dobrych  chęciach można go było dokończyć.  

Sołtys zarzucił, ze z jego sołectwa zostały zabrane krawężnik i 

przewiezione do sołectwa Przyclapy i dlaczego to zostało zrobione. 

Następnie  nadmienił, ze asfalt na ulicy Południowej jest bardzo spękany i 

należałoby poprawić chociaż trochę jego stan  oraz zapytał czy będzie 

zamontowane  lustro na ulicy Czereśniowej w Wierzchlesie koło piekarni 

Pan Napieraja. 

Wójt – wyjaśnił, że chodnik na ulicy Południowej w Wierzchlesie 

zrealizowany został za 100.000 zł  wykonany został zaplanowany odcinek 

i wykorzystane zostały wszystkie środki przeznaczone na ten cel. Ponadto 

krawężniki i były wywożone i  tylko chwilowo pożyczone   na Przycłapy 

i inwestycja ta nie obciążała inwestycji Wierzchlasu. Zapewnił Wójt, że 

ani jedna sztuka  krawężnika z Wierzchlas nie była wykorzystana na 

Przycłapach.  Starostwo rozstrzygnęło przetarg na wykonie cienkich 

dywaników i w ramach tego wypełniona zostanie przestrzeń pomiędzy 

krawężnikiem chodnikiem a asfaltem i wypełnione zostanie masa 

asfaltowa  i będzie to wykonane jednocześnie z tym jak położona zostanie 

na Przycłapach nakładka asfaltowa na odcinku 250 dlatego, ze wykonany 

został chodnik.   

Wójt powiedział, ze zwrócił się z prośba o zamontowanie lustra i zapozna 

sołtysa z kopia pisma.  

Sołtys Makielak zapytał czy będzie  dokończona budowa kolektora  Na 

ulicy Południowej. 



Wójt powiedział, że mocno w tą sprawę jest zaangażowany radny 

Krzeszowski, ponadto Wójt nadmienił, że  prace trwają i sa na 

ukończeniu jeśli chodzi o odmulenie rowu i jest to widoczne  jeśli sa 

następne oczekiwania to należy jest sprecyzować  i wówczas Wójt zwróci 

się do Powiatowego Zarządu Dróg o ich realizację .   

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że uczestniczył w spotkaniu                   

z przedstawicielami Rejonu Dróg   ze strony organu wykonawczego 

uczestniczył Pan Wójt  i  Pan Inspektor Mirosław Kinas  było to spotkanie  

bardzo merytoryczne. Dyrekcja Rejonu Dróg była skłonna  zakupić 

materiały (tj.  kratki ściekowe, rury) do wykonania dwóch studzienek               

w tym roku ale pod warunkiem jeśli gmina wykona we własnym zakresie. 

Radny  rozumie stanowisko organu wykonawczego, że  nie  podjął się 

tych budowy, ponieważ   nie było środków finansowych  na wykonanie 

tego zadania   oraz jest to specjalistyczna budowa  która muszą 

wykonywać  odpowiednie służby, a pracownicy robót publicznych nie 

posiadają w tym kierunku odpowiednich kwalifikacji i uprawnień do 

budowy urządzeń hydrologicznych  na jezdniach. W związku z tym 

sprawa została tak rozstrzygnięta , że wykonane zostaną trzy spusty do 

rowu przed kolektorem oraz zostanie  oczyszczony rów od ujścia 

kolektora. Obecnie zostało zerwana nawierzchnia trawiasta przed kolektor 

i to spowoduje że woda spłynie z jezdni do rowu. Jest to tylko połowiczne 

rozwiązanie. Dlatego zasadne jest tam wykonanie dwóch studzienek  

ściekowych tuż przy wlocie  do kolektora  zgodnie z projektem.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze temat został wyczerpany, 

prace trwają ,a każdy kto przejeżdża to widzi ponieważ na ulicy 

południowej jest wykonie dużo pracy nie tylko Wierzchlesie ale we 

wszystkich miejscowościach na terenie Gminy . 

 

 

Punkt 7 

Zakończenie obrad  XX sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XX sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 9
40

. 

 


